
 Soběstačnost je klí č k drahot ě! Vláda se tvá ří, jako by se
nic ned ělo  

Při  aktuálním  zdražování  všeho  myslitelného  je  jednou  z největších
výzev dneška otázka soběstačnosti, které bychom se jako samostatná
země  měli  snažit  dosahovat  v co  nejširší  sféře  sektorů.  Míra
soběstačnosti totiž zásadně souvisí se zdražováním a jeho možností jej
ovlivnit.  Soběstačnost  je  jedním z nástrojů  v boji  s inflací,  čímž nám
jakožto  suverénní  zemi  zároveň  může  zaručit  větší  neutralitu
v politických  jednáních.  Ne  nadarmo  se  namísto  pojmu  potravinová

soběstačnost  v oficiálních  dokumentech  často  upřednostňuje  pojem  »potravinová
bezpečnost«.
Nejdůležit ější sob ěstačnost potravinová
Jednou  z nejdůležitějších  oblastí,  ve  kterých  by  se  nám  mělo  dařit  dosahovat
soběstačnosti,  je  soběstačnost  potravinová.  Ostatně  v minulosti  to  nebyl  problém.
Ovšem  dnes  na  základě  dat  serveru  Evropavdatech.cz  dosahuje  Česká  republika
druhého nejhoršího výsledku ze zemí ve střední Evropě a nechává tak za sebou pouze
Slovensko!  Evidentní  nedostatek  se  týká  především  zeleniny  a ovoce,  u kterých
aktuálně  naše  soběstačnost  vychází  pouze  na  25  a 30 %.  U další  základní  složky
stravy,  masa,  je  to  asi  60 %.  Nelichotivá  čísla  v této  oblasti  navíc  ještě  doprovází
negativní  trend,  kdy  naše  potravinová  soběstačnost  rok  od  roku  klesá.  A to  sice
pomalu,  ale  ve  srovnání  se  stavem  při vzniku  samostatné  ČR  už  je  rozdíl  dost
alarmující. Ve srovnání s rokem 1993 totiž soběstačnost v případě  vepřového masa
klesla ze 104 na 43 % v roce 2019, u drůbežího pak ve stejném časovém úseku z 95
na 63 %. Podobně je tomu ale i u jablek, cibule, rajčat či zelí, kde ve všech případech
můžeme pozorovat pokles v soběstačnosti  minimálně  o třetinu hodnoty z roku 1993.
O datech před listopadem 1989 se ani nezmiňuji. Tam jsou rozdíly ještě propastnější!
Proč tomu tak je
Je  nutné  pátrat  po důvodech,  proč  tomu  tak  je.  Zemědělskou  výrobu  negativně
ovlivňuje  mimo  jiné  také  úbytek  pracovních  sil  daný  nízkou  atraktivitou  práce
související zejména s nízkým odměňováním v zemědělském sektoru. Ten v roce 2019
zaměstnával  pouze  139  tisíc  osob  ve  srovnání  s 236  tisíci  v roce  1993.  Kromě
nedostatku stavů je na vině také špatná struktura zemědělství, a tak stav, kdy se na
jednu stranu zvyšuje spotřeba obyvatel, ale zároveň klesá produkce klíčových potravin,
nás pak činí  extrémně  náchylnými vůči  vnějším vlivům, kdy kvůli  naší závislosti  na
importu může z roku na rok vyskočit cena určitých potravin skokově, tak, jako se tomu
v nedávné době  stalo  právě  například  u některých  druhů  ovoce,  nebo nyní  u ceny
jiných  zemědělských  komodit  na  burze  v návaznosti  na  situaci  na  Ukrajině.
V souvislosti s ní předpokládá děkan Fakulty agrobiologie, potravinových a přírodních
zdrojů  České  zemědělské  univerzity  v Praze, Josef  Soukup ,  zdražení  některých
potravin  až  o 100 % v horizontu  několika následujících  let.  I  proto  je  do  budoucna
naprosto  klíčové,  aby  potravinová  bezpečnost  ČR zvrátila  negativní  trend  a české
zemědělství vykročilo vstříc daleko větší soběstačnosti, než je tomu doposud. Ostatně
to  KSČM  jako  jediná  strana  tvrdí  po celou  dobu  existence  ČR.  Problém  struktury
zemědělství tkví přitom dle Asociace soukromého zemědělství ČR v nerovnováze mezi
odvětvími  rostlinné  a živočišné  produkce.  Zatím  co  rostlinná  výroba  je  dlouhodobě
nositelem prosperity – hlavně díky řepce – agrárního sektoru. I zde se však ČR potýká
s negativním aspektem při exportu obilovin, nakolik jde o efektivnější vývozní operaci
než zkrmení obilí a jeho vývoz v podobě výrobků s vyšší přidanou hodnotou. Poměrně
trefné  mi  v tomto  případě  přijde  označení  ČR  za  takovou  potravinovou  montovnu.
V případě živočišné výroby je pak na vině současného stavu také investiční náročnost
výstavby  velkokapacitních  stájí  a vysoká  míra  rizikovosti  doprovázející  chov  zvířat
vyšší koncentrace.
Vláda  ob čas  něco  d ělá                                        .
Nejde však už pouze o politické téma. Před závažností situace varují i odborníci přímo
ze zemědělských organizací. Jaká je ale pozice vlády? Vláda Petra Fialy (ODS) se
zatím  tváří,  jako  by  se  vůbec  nic  nedělo  a zřejmě  se  chystá  opět  s velkým
překvapením reagovat až ex-post, až budou Češi nuceni kupovat mléko za 50 korun,
tedy pokud na něj ještě vůbec budou mít po zaplacení účtu za energie a po nákupu
pohonných  hmot,  kde  znovu  kvůli  nečinnosti  vlády  patříme  mezi  ty  nejvíce
poznamenané  v celé  Evropě.                                     .
Vláda v některých případech občas vážně něco dělá – jen ke své vlastní smůle i ke
smůle všech obyvatel ČR jde o kroky, kde opět nenachází pochopení u odborníků. Jak
vysvětluje  například  předseda  Zemědělského  svazu Martin  Pýcha  »zrušení
přimíchávání biosložky do paliv je špatný krok, který se v cenách paliv nijak neprojeví.
Jednak se naprostá většina řepky využívá  na výrobu potravin,  jednak je už dávno
v zemi. Pokud se vypěstovaná řepka nezpracuje u nás na biosložku, velice snadno se
vyveze  na  zahraniční  trhy,  kde  je  po ní  velká  poptávka.« Vláda  tak  zcela
kontraproduktivně znovu snižuje naši soběstačnost,  odborníci kroutí  hlavou a občan
neví, zda se při sledování jejího počínání má smát či brečet    

KSČM  má  řešení                                   .
KSČM přitom navrhuje zcela jednoduchá řešení,  díky kterým by se negativní trend
nejen  potravinové  nesoběstačnosti  mohl  v horizontu  několika  nejbližších  let  místo
kontinuálního zhoršování zvrátit. U základních potravin jde především o nulovou sazbu
D výjimky u Evropské unie tak,  aby se lidé v ČR nemuseli  podnikání v zemědělství
obávat.  Zlepšit  se musí také kontrola vedoucí k zastavení růstu konečných cen pro
spotřebitele, čímž dojde k zamezení možností pro spekulanty a obchodní řetězce cenu
potravin uměle navyšovat.Podobně by mělo dojít k zastropování cen pohonných hmot,
snížení  DPH  u energií  a maximálně  urychlit  dostavbu  jaderných  elektráren,  spolu
s okamžitým  zastavením  evropského  Green  Dealu,  proti  němuž  se  za  současné
situace staví také čím dál víc odborníků z řad zemědělského i energetického sektoru. 

Z pušky nebo protiletecké střely S-2. Tím pomoc z české strany ale nekončí. Vláda ve
středu schválila dodávku dalšího vojenského materiálu. Podle ministerstva obrany se
počítá i s další pomocí Ukrajině až za miliardu korun. Ukrajinská armáda »odtajnila«
jednu ze zbraní, které získala darem od kabinetu Petra Fialy (ODS). Konkrétně  jde
o protitankovou zbraň RPG-75M, kterou má ve výzbroji i Armáda ČR.
Za druhé:  cVidíme možný pokrok v jednání o ukončení konfliktu.
Obě  strany  konfliktu  mezi  Ukrajinou  a Ruskem  začaly  mírně  slevovat  ze  svých
původních postojů. Především ukrajinský prezident V. Zelenskyj se již smířil s tím, že
Ukrajinu  nepřivede  do  NATO  navzdory  tomu,  že  americký  prezident  Biden  tuto
možnost před časem nevyloučil. To však je špatně interpretovaná rétorika. Přesnější
byl  generální  tajemník  NATO Jens  Stoltenberg ,  který  nyní  v březnu  oznámil,
že »přijetí  Ukrajiny  do  NATO  nikdy  nebylo  na  programu.«  Zelenskyj  proto  ani
nevylučuje neutralitu Ukrajiny. Rovněž dělá dojem, že je ochotný jednat o zárukách,
že na území Ukrajiny nebudou instalovány útočné zbraně. Tím by vyšel vstříc hlavním
požadavkům Ruska. Ministr zahraničí  Ruska Lavrov však i nadále hovoří  o potřebě
denacifikace  Ukrajiny,  což  je  jistě  pro  ukrajinského  židovského  prezidenta
nepřijatelné. Ovšem Lavrov tento požadavek nyní  konkretizoval  jako nutnost zrušit
všechny zákony a opatření, která diskriminují rusky mluvící občany Ukrajiny. Rusko se
vzdalo požadavku na stažení vojsk NATO z východní a střední Evropy, a tak zůstávají
jen dva ožehavé a nevyřešené problémy, tedy otázka uznání samostatnosti Doněcké
a Luhanské republiky a začlenění Krymu do Ruské federace.
Kateřina Kone čná, předsedkyn ě KSČM a poslankyn ě Evropského parlamentu

Fico: Nebudu m ěnit názor na válku na Ukrajin ě, protože
si to p řeje Fiala  

Slovenský  premiér  Robert  Fico  nebude  m ěnit  sv ůj  názor  na
válku na Ukrajin ě, protože si to p řeje jeho český kolega Petra
Fiala. Fico to dnes řekl televizi TA3 v souvislosti s rozhodnutím
Prahy  p řerušit  mezivládní  konzultace  se  Slovenskem  kv ůli
rozdílným názor ům obou zemí na klí čová zahrani čněpolitická
témata.  Nep římo  se  slovenský  ministerský  p ředseda  ohradil
také proti vyjád ření českého prezidenta Petra Pavla, že Fico je
zklamáním.

»Ani  já  tu  zítra  nebudu,  ani  pan  Fiala  tu  zítra  nebude,  nač  to  celé  bylo  dobré?
Vzkazovat na území Slovenska, že někdo je zklamán slovenským premiérem. To jsou
věci,  které  nepatří  do  normálního,  moderního  diplomatického  slovníku,« prohlásil
Fico.Předseda  slovenské  vlády  řekl,  že  mu  záleží  na  česko-slovenských
vztazích. »Vztahy  mezi  Čechy  a  Slováky  jsou  příliš  vzácnou  věcí,  aby  je  někdo
utilitárně z nějakých úzkých politických důvodů ohrožoval,« dodal.
Podle Fica bude jeho vláda pokračovat  v suverénní  zahraniční  politice.  Dodal,  že
Ukrajina potřebuje zastavení palby a mírová jednání.
Minulý týden Fico v reakci na rozhodnutí české vlády přerušit společná jednání s jeho
kabinetem  tvrdil,  že  česká  vládní  garnitura  se  rozhodla  ohrozit  slovensko-české
vztahy jen proto, že má zájem podporovat válku na Ukrajině, zatímco slovenská vláda
otevřeně mluví o míru.
Nynější  Ficova vláda po svém nástupu do úřadu  loni  v  říjnu  zastavila  vojenskou
pomoc Kyjevu ze slovenských státních zásob. Fico dříve také opakovaně tvrdil, že
selhala strategie západních zemí ohledně Ukrajiny. Evropskou unii zase kritizoval, že
nepředstavila mírový plán k řešení konfliktu.                                       Iportal    (pk, čtk)

Poskytne Česko Slovensku bratskou pomoc?  
Se  začátkem  svého  mandátu  za čala  sou časná  hlava  státu,
s. generál  P. Pavel,  vystupovat  z  podobné  pozice  ja ko hlavní
politický komisa ř 4. ukrajinského frontu, který vstoupil do Prahy
v kv ětnu 1945,  a  po  té  pobýval  ve  východo české  Poli čce.
Soudruh  Pavel  sice  po  okupaci  ú řadu  prezidenta  pobýval  v
blízkosti bývalého v ězeňského tábora ve východních Čechách  a
nikdy  nedosáhne  hodnosti  maršála,  brežn ěvovská  pozice  v ůči
samostatné zahrani ční politice našich soused ů mu ale není cizí.

Začalo  to  už  parlamentními  volbami  na Slovensku,  kde  tamní  polednová  politika
vynesla do křesla premiéra Roberta Fica. S. Pavel ale neměl  ani tolik odvahy jako
maršál  Sovětského svazu Leonid Iljič  Brežněv, aby prohlásil:  »Éto vaše dělo.« Při
kontrole pracoviště svého poradce slovenským novinářům sdělil, »že by Ficův návrat
do čela slovenské vlády mohl vést k narušení česko-slovenských vztahů,  a to kvůli
jeho  výrazně  odlišným  názorům,  především  v zahraniční  politice«.  A útoky na
Slovensko  dál  pokračují.  Pro  český  establishment  již  Slovensko  není  nic  jiného
než satelitní stát,  tedy  satelit,  který  by  měl  vykonávat  politiku  centra,  německy
Trabant.   Přitom vzájemné vztahy se Slovenskem jsou oligomédii  i  českými  politiky
popisovány stále jako bratské, i když není jasné, kdo je Kain a kdo Abel. Chystá se tedy
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Česká republika poskytnout Slovensku bratskou pomoc?                                .
Jak uvádí sovětské i československé historické prameny, důvodem pro internacionální
bratrskou pomoc Československu totiž byla i snaha ministra zahraničních věcí J. Hájka
o  samostatnější politiku nezávislou  na  Moskvě.  Pokud  tedy  bude  kolektivní  vedení
Česka skutečně  chtít  obrátit  Slovensko na demokratický kurs,  jak  se  nazývá jejich
politika skrytého mikroimperialismu, spojence může najít i v Maďarsku. To se ale nikdy
svým expansionismem a zasahováním do politiky svých sousedů netajilo.          O
závažnosti  současné  situace  svědčí  i  skutečnost,  že  zatímco  Brežněv  uspořádal
společné zasedání sovětské  a československé vlády v  Čiernej  nad Tisou ve dnech
29. 7.  až 1. 8. 1968,  představitelé  české vlády se snaží  od samého začátku dostat
R. Fica do izolace. Hrozba silou dostává také reálný rozměr, když ministryně obrany se
svým milým náčelníkem generálního štábu hrozí válkou. Slovensko přitom v poslední
době opouštějí spřátelená vojska. Situaci z Tychonovy 1, sídla ředitelství  Vojenského
zpravodajství České republiky, komentuje exilový ministr obrany Slovenska Naď. Petře
Josifoviči  Pavle,  má se  Slovensko po březnových prezidentských volbách bát  Vaší
zloby?  Nebo  snad  chystáte  v  roce  80. výročí  Slovenského
národního povstání Slovenské mezinárodní povstání? Příjmení Tiso a Fico totiž znějí
5demoličním stranám tak stejně a fronty, o kterých tak rád mluví Váš následovník ve
funkcích, se otevírají  jen při  útočných operacích. A jestli  bude třebaposílit  Ukrajinu,
bude třeba na Slovensku rozmístit vojska.                                           Jan Klán iportal

Karlova univerzita
Dne 7.  dubna si  připomínáme založení  prvního
vysokého  učení  u  nás.  Prvního  na  východ  od
Paříže  a  na  sever  od  Alp.  Byl  to  v  roce  1348
jeden z prvních velkých počinů Karla IV., právem
nese  dodnes  jeho  jméno.  Měla  čtyři  fakulty-
teologickou,  právnickou,  svobodných  umění  a
medicínskou.  Brzy  dosáhla  mezinárodního
věhlasu,  vedli  ji  jak  domácí,  tak  i  zahraniční
učitelé, z různých zemí byli i studenti.

Když  pak  Václav  IV.  dal  Kutnohorským  dekretem   v  roce  1409
českému živlu přednostní práva, uražení zahraniční lektoři  i  studenti
odešli,  dali  tak  třeba  v  Lipsku  vzniknout  nové  univerzitě.  V  Praze
získali rozhodující vliv stoupenci reformního církevního hnutí, zejména
v  době,  kdy jako  rektor  zde  působil  Jan  Hus. V  době  husitské  se
univerzita  redukovala  pouze na jedinou fakultu  svobodných umění.
Spolu s českým národem přežila všechny dějinné události. 
Rudolf  II.  přál  vědám  i  umění.  V  jeho  době  se  vzdělanost  vedle
dvorského centra s učenci jako byl Johanes Kepler či Tycho de Brahe
rozvíjela  i  ta  univerzitní.  Počátkem 17.  století   se  univerzita  dostala  pod  silný  vliv
odbojných zemských stavů a spolu s nimi se zapojiila do odboje proti Habsburkům.

Porážka stavů na Bílé Hoře přinesla podstatnou změnu i zde. Vítězný
Ferdinand  III. v  roce  1654  spojil  Karolinské  učení  s  jezuitskou
univerzitou  pod  novým  názvem  Karlo-Ferdinandova  univerzita.
Převládl  duch rekatolizace a plné podřízenosti  monarchii.  Obnoveny
byly  původní  čtyři  fakulty  a  univerzita  se  stala   ústavem,
vychovávajícím novou vrstvu inteligence pro potřeby státu.  Reformy
Josefa II. tuto tendenci ještě zvýraznily.
Přišel revoluční rok 1848 – nové myšlenky prosazovali  pochopitelně

čeští pedegogové i studenti. V roce 1882  prosadili  rozdělení instituce na českou a
německou část. Obě dosáhly na vysokou vědeckou úroveň. V té německé působil na
příklad Albert Einstein. V české pak vynikly osobnosti, které měly podstatný podíl na
vzniku samostatného státu. Příkladem je T. G. Masaryk.
Po okupaci  republiky nacistickým Německem bylo  uzavření  českých vysokých škol
jedním z prvních opatření k budoucí likvidaci národa a k uvolnění „lebensraumu“ pro
nacistické nadlidi. Češi měli kdesi na východě vykonávat na budoucích  latifundiích tu
nejpodřadnější práci pro nové pány země.
Díky  spojencům  se  tak   nestalo.  Vysoké   učení  dosáhlo  nebývalého  rozmachu.
Univerzity, zejména ta Karlova, vychovaly mnoho skvělých lidí, vědců, umělců a činí
tak  dodnes.  Jak  vypadá  dnes?  Má  celkem  17  fakult.  Lékařské  jsou  čtyři,  jedna
farmaceutická.  Další  vysoce  potřebné  jsou  třeba  matematicko-fyzikální,
přírodovědecká, právnická. Pedagogická připravuje učitele na všechny stupně našeho
školství. O účelnosti tří bohosloveckých fakult mám pochybnosti – soudím, že katolíci,
evangelíci  i   církev husitská  by si  měly vychovávat  své kněze na své náklady za
peníze, které jim stát nebývale štědře poskytuje. Víme, že společnost potřebuje stále
víc vysokoškolsky vzdělaných lidí – jen se divím, co všechno se dá dnes studovat na
soukromých školách, některé obory jsou dobré jen pro udělení titulů a  nic společnosti
nepřinesou.  To,  co  se  stalo  před   vánocemi  na  fakultě  filozofické,  je  fenoménem
dnešního stavu kapitalistické  společnosti,  která si  troufá  hlásat,  že  pravda a  láska
zvítězila.  Něco  takového  se  stalo  poprvé  po  téměř  sedmi  stoletích.
Pavel Hruban

                                                              EGYPT  4
Stvořitelem světa byl záhadný bůh Ptah, učinil tak slovem, pojmenoval ho a už tu byl.

(Další  spojnice  s  biblíckým  stvořením  –  „a  slovo
činem učiněno jest“.) Nešlo se k němu ani modlit –
proto ho uctívali jako jeho prostředníka býka Ápise,
chovaného  v Sakkáře, v chrámu. Po úmrtí byl býk
opatřen bohatou výbavou, uložen v monumentálním
sarkofágu  v  pohřebišti,  které  nyní  obnovují
archeologové. Nový Ápis byl vybrán kněžími. Musel
být výjimečně silný a na čele mít bílý půlměsíc. 

Staří  Egypťané  měli  střízlivou  vizi  živta.  Neodvratnost  smrti  byla  námětem  těch
nejzajímavějších  náboženských  a  básnických  děl.  Stín  konce  života  podmiňoval
způsob myšlení živých lidí. Proto v průběhu staletí vypracovali systém praktik a návodů
určených k tomu, aby pomohli duši zemřelého v jejím putování po tajemné cestě do
záhrobí. Nejprve to byly návody jen pro panovníky a vládnoucí vrstvu, později se staly
základním modelem, podle kterého všichni překonávali strach ze smrti. 
Kniha mrtvých, je název, kterým byla nepřesně označena
sbírka  magických  textů,  pohřebních  zaříkávadel  a
chvalozpěvů  složených  k  tomu,  aby  je  zemřelý  mohl
přímo použít.   Byly  to  přesné formule,  které  se musel
člověk  naučit  nazpaměť,  aby  je  mohl  použít  na  své
poslední  cestě.  Ke  stejnému  účelu  sloužily   nápisy  v
pohřebních  komorách  hrobek,  byly  ukládány  do
sarkofágů,  nebo  byly  v  papyrových  svitcích  přímo vkládány do  plátěných  obinadel
munifikovaného těla.  Byly to tedy jakési školní „taháky“ pro ty,  kdo se textům pilně

neučil. Ostatně - jistota je jistota. Překlady textů jsou těžký jazykový oříšek, protože
jsou plny nejasných mytologických narážek, chybí interpukční znaménka. Mrtvý se v
textech obrací přímo k bohům a různým mytologickým záhrobním bytostem a bájným
příšerám.  Duše  musí  hrdě  prohlásit,  že  se  ztotožňuje  s  bohem  Thovtem,  pánem
myšlení, slova a písma a žádá, aby se mohl postavit po bok soudce Usira. Jestliže se
zemřelý vše naučil zpaměti a navíc si vše nechal napsat v pohřebišti, pak jeho duše
může kdykoliv vystoupit z těla do hrobu a živit se pohřebními oběťmi a žít tak dál.
Další formule požaduje, aby duše zemřelého mohla vstoupit do nebeských prostor a
stala se nesmrtelnou a ztotožnit se s dalšími bohy. Na své pouti k vysněnému cíli
musí překonat mnohé překážky – vyhnout se třeba hroznému hadovi Apopovi. Další
formule uklidní bohy, hněvající se na zemřelého pro jeho nešlechetné činy, kterých se
dopustil za života. (Vážení duše v Knize mrtvých).  Jedna z dalších formulí slouží k
tomu, aby se zemřelý ztotožnil s bohem Horem, a tedy byl schopen překonat každého
nepřítele  či  překážku.  Pak  volá   třeba:  ustup  démone,  nemáš  nade  mnou  moc,
zaútočím a zničím tě, naplním vůli Rea. Dosti složité, viďte. 
Nyní  o  munifikaci.  Během  staletí  se  proces  zdokonalil,  nadále  se  pak  prováděl
stejným způsobem. Trval   70  dnů.  Prováděl  se v  tzv.  domech mrtvých.  Nebyly to
zrovna příjemné prostory. Rozmáhala se nekrofilie,  docházelo k okrádání,  u méně
významných nebožtíků  byl  proces často  šizen,  předepsané konzervační  látky byly
nahrazovány  lacinějšími.  Postup  byl  takový.  Nejprve   bylo  tělo  omyto  palmovým
vínem, kadidlem, cedrovým olejem, myrhou se skořicí. Specielním nástrojem  nosními
dírkami vyjmuli  mozek a dutinu lebeční  vypláchli  konzervačními tekutinami. Potom
byla  obroušeným  kamenem  naříznuta  břišní  dutina,  všechny  orgány  vyjmuty,
balzamovány a uzavřeny  do specielních nádob, zvaných kanopy.  Břišní dutina byla
naplněna myrhou, kasií a  vonnými rostlinami. Po celých 70 dnů se pak tělo potíralo
natronem, aby se řádně vysušilo. Aby nedošlo k propadu těla, vyplnila se dutina jílem,
drtinami a dalšími specielními látkami, vše bylo spojeno pryskyřicí a oleji. Pak bylo
zavinuto do bílých lněných obinadel v mnoha vrstvách, (ta byla napuštěna směsí, jejíž
složení  neznáme),  mezi  ně  byly  vkládány  kartuše  se  jménem,  kouzelné  amulety,
zaříkávadla, případně svitky s radami, jak vyzrát na soudce, tak je výše uvedeno. Na
víčka byly položeny vzácné kameny, na břišní řez tzv.“božské oko vedžat,“ na prsa
destičky z vzácných kovů a smaltu, které zobrazovaly příslušná ochranná božstva.
Amulety tak měly chránit zemřelého a pomoci mu k znovuzískání těla na onom světě.
Slovo mumie je původu arabského, znamená obyčejný asfat či smůlu.
V  dalších  kapitolách  se  pokusíme  vybrat  z  dlouhé  řady  panovníků  příběhy  těch
nejznámějších, jejich snahy, úspěchy, někdy hořké konce.                      Pavel Hruban

Pochod pro mozek
  Ve středu 13.března vyrazili členové Dia Kladno i další účastníci, v rámci „Týdne pro mozek“
na jarní „pochod pro mozek“. Sraz byl u kladenského Sletiště. Počasí přálo, tak nálada byly
skvělá. Prošli jsme Sletištěm, kde u venkovní tělocvičny jsme si udělali dokumentační foto. Po
skončení akce si zde ještě někteří šli protáhnout tělo. 

 V příměstském lese jsme provedli malý kvíz, týkající se jehličnanů a také  řemesla smolařů v
historii i získávání přírodní pryskyřice  ještě v nedávmé minulosti. Šli jsme kolem jedné z
posledních lokalit, kde rostou ještě stromy, ze kterých Němci  od r.1942 získávali pryskyřici pro
válečné potřeby.  Je obdivuhodné, že stromy přežily. Vycházka se všem líbila, včetně získání
nových poznatků.     EV, foto J.Kůstka

PÍŠETE NÁM  
Trapné divadlo " ČESKÉHO LVA " 
 Jak  se  letos  předvedli  naši  umělci  na  svém  egocentrickém  svátku  udílení  cen
Českého lva ? Co nám vzkazuje to naše umělecké svědomí národa, šlechtici ducha?
Moderátor, herec, vtipálek, egocentrik Marek Eben perlí : "Nemáme EKO SYSTÉM,
ale máme EGO SYSTÉM". Toto prohlašuje EGOman M. Eben. 
  Glosa  /Ochrana přírody,  ekosystém, je  možný pouze v  tom případě,  že  se VIP
egocentrická  bohatá  smetánka,  ke kterým  patří  i  herci,  dovede spokojit  s  málem.
Menší spotřeba, méně  odpadu, méně  emisí.  Avšak, jak všichni víme, umělci  dělali
svojí  režimní  a   t  ř  í  d  n  í   revoluci  právě  proto,  aby  se  z  nich  stali  bohatí  VIP
egocentrici  nároční na nadspotřebu, která je v naprostém rozporu s prosazováním
ekosystému. Bohatí egocentrici se chovají antiekologicky. / 
  Další myšlenkovou perlou M. Ebena věnovanou publiku bylo sdělení : "Člověk by
měl  vědět  kdy přestat".  Souhlasím. Umělci  by měli  vědět  kdy přestat  s  tou  svou
nebezpečnou,  válečnou,  militaristickou  propagandou.  Měli  by  vědět,  kdy  přestat
urážet lidi venkova , kdy přestat urážet režimní disidenty, chcimíry. Také by měli vědě,
při své inteligenci, kdy přestat dělat pátou kolonu naší vládě, sloužící těm západním
válečným štváčům. Rovněž by jim neuškodilo  kdyby věděli,  kdy už přestat  hrabat
peníze pod sebe, kdy přestat sloužit svým mamonům a uvědomit si, kolik zla svým
převratem způsobili statisícům občanů ČR, hlavně dětem. 
 Ještě  žádný moudrý člověk netoužil po penězích, ale vždy po skutečně moudrém
poznání. Umělcům nesluší nenávist k lidem vlastního národa, lhaní a ani to, že slouží
válečnému nacionalistickému zlu. Další falešnou frází zaperlila jakási VIP umělkyně
Linda Bartošová : "Nikdy nevzdávejte boj za lepší svět !" To říkají umělci, kteří slouží
lidsky  zdegenerovanému  západnímu  systému  plného  bezdomovců,  zlodějů,
narkomanů ,  vrahů ,  agresivních deviantů  a deprivantů .  Za takovýto extrémistický
svět oni bojují. Já bohatý VIP umělec, egocentrik a vy ostatní chudáci, nýmandi ? To
je ten jejich lepší svět? Svobodu všem zločincům, americké vojáky a bomby na svém
území, akční války ? To je ten lepší svět za který umělci bojují ? 
  Děkuji,  nechci.  Já bojuji  za jiný lepší svět  než herci.  Já bojuji  za svět  bez jejich
nacionalistické nenávisti, za svět bez amerických válek a jejich rozpínavosti po celé
Evropě i po celém světě..                                                                 Eva Dolejšová 
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